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ФОРУМ АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

24 вересня у рамках Фо-
руму Атомпрофспілки від-
булися панельні дискусії,
об’єднані темою «Про розви-
ток атомної енергетики та
промисловості. Роль проф-
спілки у вирішенні поставле-
них завдань». Це вже другий
Форум, що відбувається на
базі «Ruta Family Club» і є
одним з найчисельніших за-
ходів за останні роки, — у
нинішньому взяло участь по-
над 250 представників га-
лузі, запрошені фахівці та
представники Міністерства
енергетики. 

Відкрив обговорення Го-
лова Атомпрофспілки Ва-
лерій Матов, який, зокрема,
зазначив, що захід є довгоо-
чікуваним і проходить у ново-
му форматі: «Ми відійшли від
шаблонних форм обгово-
рення і донесення інформації
до спілчан — виступів і допо-
відей з трибуни, й  перейшли
на відкриту форму спілкуван-
ня — шляхом проведення па-
нельних, фахових дискусій,
загального обговорення. З

усіх порушених питань буде
прийнято відповідні рішення».

Валерій Матов також за-
значив, що сьогодні щодо
питань розвитку атомної
енергетики є велика заці-
кавленість після заяв попе-
редніх керманичів галузі, що
баланс атомної енергетики
буде знівельовано до 20 від-
сотків у загальній енергосис-
темі. Сьогодні відбувається
відродження статусу атомної
енергетики. Цьому сприяють
події і рішення загально-
світового масштабу, зокре-
ма підписання Меморанду-
му між «Енергоатомом» та
Westinghouse, що має велике
значення для майбутнього
атомно-промислового комп-
лексу України. Він також ак-
центував на важливості в
цьому процесі напрацюван-
ня, і це завдання для проф-
спілки, спільної платформи,
яка дозволить надати ефек-
тивну підтримку збереженню
соціальної складової галузі
та формуванню спільної кор-
поративної позиції.

Учасників Форуму приві-
тав директор Департа-
менту ядерної енергетики
та атомної промисловості
Міненерго Юрій Кульба,
який пропрацював 37 років
на Запорізькій АЕС, у тому
числі т.в.о. генерального ди-
ректора станції. Ще раніше
спрогнозував для галузі на-
пружені часи: «У нас не буде
так званого осінньо-зимово-
го періоду, настав час, коли
атомна енергетика стає чи
не єдиним гарантом безпеки
і незалежності України, тому
для галузі час осінньо-зимо-
вого періоду триватиме про-
тягом цілого року». Серед
найважливіших завдань він
назвав добудову  і побудову
нових енергоблоків АЕС.
Оцінку стану, в якому пере-
буває атомна енергетика, і
перспективи її розвитку бу-
ло представлено на основі
відеопрезентації про Запо-
різьку АЕС. 

Під час роботи Фору-
му обговорено підписання
Меморандуму між «Енер-
гоатомом» та Westinghouse
щодо будівництва нових
атомних енергоблоків, ме-
морандум щодо можливос-
ті впровадження малих мо-
дульних реакторів в Україні. 

Микола Власенко 18
років очолює ВП «Науково-
технічний центр» ДП НАЕК
«Енергоатом» і, за його сло-
вами, «створював Центр
фактично з нуля, запросив-
ши сюди 27 висококваліфіко-
ваних фахівців з усієї Ук-
раїни. Працював на різних
етапах розвитку та відстою-
вання долі атомної енерге-
тики, її частки у спільно-
му енергобалансі». Микола
Власенко розповів, що до
2035 року заплановано про-
довжити ресурс роботи
атомних енергоблоків. Ви-
конані фахівцями обстежен-
ня металу корпусу енерго-
блоків свідчать, що вони
можуть працювати ще 50 і
навіть 80 років. Остаточний
висновок буде зроблено
2025 року. 

Щодо впровадження в
Україні малих модульних

реакторів, за його словами, у
рамках цієї стратегії оби-
ратимуться більш доцільні
моделі, які економічно і тех-
нічно вигідно будувати в
Україні. 

Рішення, напрацьовані
робочими групами за різни-
ми напрямами, буде затвер-
джено через Кабмін й ухва-
лено Верховною Радою
України. 

Голова Атомпрофспілки
Валерій Матов наголосив на
важливості збереження га-
лузевої науки для виконання
необхідних аналітичних роз-
рахунків.

Про ситуацію і роботи
з упровадження модульних
реакторів розповів началь-
ник відділення аналізу
безпеки АЕС ДНТЦ ЯРБ
Дмитро Гуменюк. Він надав
інформацію про світовий
досвід упровадження мо-
дульних реакторів, які зде-
більшого ще перебувають у
світі на стадії конструювання.
Цим за різними напрямами
реакторів (що охолоджують-
ся водою, високотемпера-
турні тощо) займаються сьо-
годні 18 країн.

Першого дня роботи Фо-
руму було розглянуто та-
кож фактичний стан і перспек-
тиви зняття з експлуатації
Чорнобильської АЕС. З пре-
зентацією виступив началь-
ник відділу стратегічного
планування ДСП «Чорно-
бильська АЕС» Дмит-
ро Стельмах. Обговорено
критичну ситуацію на ДП
«СхідГЗК», єдиному урано-
видобувному підприємстві
України. 

Виконувач обов’язків
генерального директора
ДП «СхідГЗК» Антон Бендик
та його радник Олександр
Сорокін (колишній генераль-
ний директор комбінату) оз-
вучили інформацію про скла-
дові підприємства Східного
гірничого-збагачувального
комбінату, завдання окремих
його ланок, чисельність пра-
цівників, реальність сього-
дення та можливі шляхи ви-
рішення критичної ситуації,
що склалася на містоут-

ворюючому підприємстві у
Жовтих Водах. 

«Станом на сьогодні
комбінат забезпечує 40 від-
сотків від потреб українсь-
ких АЕС, — зазначив Антон
Бендик. — Протягом остан-
ніх років ціна на урановий
концентрат не відповідала
собівартості виробітку про-
дукції, що вимивало обігові
кошти. Щоб вийти зі скрут-
ного становища, комбінат
необхідно перезапустити.
Для цього потрібна підтрим-
ка держави, включення його
до «Енергоатома», від якого
залежить підприємство і з
яким воно співпрацює». 

Антон Бендик висло-
вив обнадійливі прогнози у
зв’язку з підвищенням на 68
відсотків світової ціни на
уранову сировину. «На мою
думку, збільшення ціни на
уран свідчить про зацікавле-
ність атомною енергетикою,
до цього 12 країн у світі, що
видобували уран, перебува-
ли на державних дотаціях. У
нас є перспективи, але ми не
повинні працювати з від’єм-
ною рентабельністю. З ог-
ляду на обмежені поклади
урану у світі, комбінат доціль-
но зберегти». 

На запитання учасників
форуму щодо невиконання
умов колективного договору,
Антон Бендик послався на
«недостатність фінансового
ресурсу в умовах кризово-
го менеджменту комбінату.
Передусім потрібно робити
все, щоб комбінат продовжу-
вав існувати і підтримував
виробничі цикли. Необхідні
еволюційні процеси (уста-
лення відносин з НАЕК), які
зараз і відбуваються».

На Форумі Атомпроф-
спілки виконавчий дирек-

тор з персоналу ДП НАЕК
«Енергоатом» Олег Боя-
ринцев доповів, про що на-
передодні Форуму докладно
обговорювалося на розши-
реному засіданні керівниц-
тва НАЕК з профспілковим
комітетом підприємства,
присвяченому підбиттю під-
сумків виконання Колектив-
ного договору в першому
півріччі 2021 року.

(Закінчення
на 3-й стор.)

Плідна робота та конструктив
Саме цього побажав учасникам Форуму Атомпроф-

спілки України її Голова Валерій Матов уранці 24 вересня
у смт Затока Одеської області, в «Ruta Family Club Hotel».

Треба наголосити, що напередодні, 23 вересня, від-
булися засідання комісій Центрального Комітету та засі-
дання Президії ЦК Атомпрофспілки.

Зважаючи на те, що тема Форуму – розвиток атомної
енергетики та промисловості і роль профспілки у вирі-
шенні поставлених завдань, були запрошені серйозні
спікери: Юрій Кульба, директор Департаменту ядерної
енергетики та атомної промисловості Міністерства
енергетики України, Олег Бояринцев, виконавчий ди-
ректор з персоналу ДП НАЕК «Енергоатом», Микола
Власенко, директор ВП НТЦ ДП НАЕК «Енергоатом»,
Дмитро Гуменюк, начальник відділення аналізу безпеки
АЕС ДНТЦ ЯБР, Антон Бендик, в.о. генерального дирек-
тора ДП «СхідГЗК», Олександр Сорокін, радник в.о.
генерального директора ДП «СхідГЗК».
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

ФОРУМ АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

Він зазначив, що Колек-
тивний договір Компанії у
2020-му та за перше півріччя
2021 року виконано на 100%.
Важливою складовою ефек-
тивної соціальної співпраці є,
на його думку, виконання со-
ціального кошторису відпо-
відно до Колективного дого-
вору. Витрати на соціальний
розвиток у першому півріччі
цього року зросли на 20%.

Значну увагу Компанія
приділяє оздоровленню пра-
цівників. Майже третина з
них (11,5 тисячі) скористали-
ся санаторно-курортним лі-
куванням, на що «Енерго-
атом» спрямував 185 млн
грн. Уже два роки діє добро-
вільне медичне страхування.
Цьогоріч застраховано по-
над 50 відсотків працівників.
Медичне страхування особ-
ливо принагідним вияви-
лося під час пандемії. У бо-
ротьбі з COVID-19 Компанія
забезпечила працівників на
100 відсотків масками та
дезінфікуючими засобами.
Торкнувся Олег Бояринцев і
виробництва Компанією ме-
дичного кисню як медично-
го препарату. Ще в березні
2021 року НАЕК отримала
ліцензію на провадження

господарської діяльності з
виробництва лікарського за-
собу «Медичний кисень» у
рамках реалізації проєкту
«Енергоатом Медицина».

Те, що «соціальні гарантії
працівникам — не розкіш для
підприємства», підтвердив
той факт, що підвищенням
соціальної складової зусил-
лями адміністрації та проф-
спілкової організації Компанії
вдалося побороти негатив-
ну тенденцію відпливу висо-
кокваліфікованих фахівців, і
«протягом останніх двох ро-
ків жоден із них не виїхав за
кордон задля кращого за-
робітку. А до цього, особливо
у 2018–2019 роках, ситуація
була вкрай хиткою: існувала
загроза дефіциту в Україні
ліцензованих спеціалістів-
атомників, особливо опера-
тивного персоналу АЕС».

Олег Бояринцев пов’язує
цей факт передусім із забез-
печенням гідного рівня опла-
ти праці персоналу вітчизня-
них АЕС: «Торік заробітну
плату підвищили загалом на
24%: протягом року міні-
мальна тарифна ставка змі-
нювалася на вищу чотири
рази, а з 1 січня 2021-го її
збільшили ще на 16%. 

Допомагає втримати ви-
сококваліфікований персо-
нал і забезпечення праців-
ників житлом. За словами
Олега Бояринцева, Компа-
нія й надалі  підтримуватиме
надання безвідсоткових по-
зик на поліпшення житлових
умов працівників.

Олег Бояринцев роз-
повів також про загально-
державну програму з попу-
ляризації роботи в атомній
енергетиці та запроваджен-
ня дуальної освіти: поєднан-
ня на останніх курсах теорії
з практикою. Йдеться про
навчання українських сту-
дентів із профільних вищих
навчальних закладів у поєд-
нанні з заняттями на трена-
жерах в інженерних офісах та
на атомних майданчиках.
Наразі майже 2600 студен-
тів опановують «атомні» тех-
нічні спеціальності у вишах
України. У 2021 році порівня-
но з попереднім майже удвічі
зросла кількість студентів, які
пішли навчатися на такі спе-
ціальності.

Олег Бояринцев розпо-
вів також про плани Компанії
щодо розширення соціаль-
ного пакета, а також про
здійснення корпоративної
реформи НАЕК. 

«Корпоратизація «Енер-
гоатома» — історія, яка три-
ває не один рік. Але настав
час її завершити. І заверши-
ти успішно. Проєкт закону,
який має вирішити це питан-
ня, вже готовий. Скоро його
буде винесено на засідання
Кабміну, а далі — на розгляд
Верховної Ради».

Олег Бояринцев надав й
іншу інформацію, зокрема

про нову модель ПСО, Каб-
мін опублікував рішення про
нову модель ПСО 17 серпня
2021 року.

Представник НАЕК від-
повів на численні запитан-
ня учасників Форуму Атом-
профспілки.

Цього дня, 24 вересня,
відбулися також «Живі біб-
ліотеки» — безпосереднє
спілкування делегатів зіб-
рання протягом 15-20 хви-
лин з лідерами атомної
галузі про пройдений ними
життєвий шлях. 

Відбулося засідання
Центральної ради Орга-
нізації молоді Атомпроф-
спілки.

25 вересня у смт За-
тока Одеської області на
базі «Ruta Family Club Ho-
tel» відбувся Пленум Цент-
рального комітету Атом-
профспілки. Традиційно
цей профспілковий захід
розпочався з організа-
ційних питань. Заслухано
інформацію про зміни у
складі Центрального ко-
мітету Атомпрофспілки.
Протягом засідання обго-
ворено та прийнято низку
інших, важливих для жит-
тєдіяльності профспілки
питань: «Про проєкт бюд-
жету ЦК Атомпрофспілки
на 2022 рік», «Про затверд-
ження «Інструкції про про-
ведення звітів і виборів
у Профспілці працівни-
ків атомної енергетики та
промисловості України»,
«Про збір та узагальнен-
ня пропозицій до Статуту
Атомпрофспілки», «Про
створення робочої групи з
підготовки програмних до-
кументів VII З’їзду Атом-
профспілки» тощо.

На Пленумі також було
прийнято рішення щодо об-
говорених напередодні проб-
лем за участю фахівців та
керівників (в.о. генерального
директора Антона Бендика
та колишнього очільника
підприємства Олександра
Сорокіна) державного під-
приємства «СхідГЗК». Під-
приємство віднесено до пе-
реліку об’єктів державної
власності, що мають страте-
гічне значення для економіки
і безпеки держави і є єдиним
в Україні виробником урано-
вого концентрату для потреб
АЕС.

Валерій Матов зазначив,
що ДП «СхідГЗК» є проблем-
ним уже протягом багатьох
років (цього літа комбінат
відзначив сімдесят років). І
що проблеми на комбінаті
створювалися штучно, і що
необхідно «якомога швид-
ше прискорювати їх розв’я-
зання, враховуючи фактори
ризику: втрату обсягів ви-
робництва, що не дозволяє
проводити необхідну реор-
ганізацію. Він нагадав, що
проблеми розпочалися 2019

року, коли Національна ко-
місія, що здійснює держав-
не регулювання у сферах
енергетики та комунальних
послуг (НКРЕКП), змусила
комбінат працювати у зби-
ток. Визначена НКРЕКП не-
обґрунтована ціна на урано-
вий концентрат, нижча за
можливу собівартість вироб-
ництва, призвела до змен-
шення дохідної частини та
формування від’ємного фі-

нансового результату діяль-
ності підприємства, що на
сьогодні досяг критичного
мінімуму. 

Через нестачу коштів
2021 року підприємство пра-
цює в умовах постійної за-
тримки заробітної плати та
зупинки виробничих проце-
сів. Свій негативний вклад у
погіршення ситуації на ком-
бінаті зробив і державний
концерн «Ядерне паливо».
«Знадобилося Атомпроф-
спілці два роки боротьби,
щоб звільнити генерально-
го директора концерну. Сьо-
годні є згода Міністерства
енергетики на ліквідацію не-
потрібної структури».

Валерій Матов також за-
значив, що сьогодні ситуація
може змінитися на краще у
зв’язку з підвищенням ціни
на уран на світових ринках.
«Головне — не дати процесу
зупинитися. Треба викорис-
товувати ситуацію з ціною на
світовому ринку і переуклас-
ти договірні контракти між
ДП «СхідГЗК» і ДП НАЕК
«Енергоатом». Ми над цим
працюємо».

Виконувач обов’язків
голови профспілкового
комітету ДП «СхідГЗК»
Андрій Карпов розповів про
проблеми взаємостосунків
трудового колективу з адмі-
ністрацією. Він повідомив,
що на засіданні профкому
комбінату 23 вересня 2021
року було прийнято рішен-
ня про недовіру керівнику
Антону Бендику. «Ми пропи-
сали майже 10 пунктів колек-
тивного договору, які не
виконуються. Антон Бендик
на словах погоджується що-
до фінансування, але жодних
перерахувань на соціальний
пакет не здійснено». Андрій
Карпов звернувся до Плену-
му Атомпрофспілки з про-
ханням підтримати рішен-
ня профкому. Представники
профспілок вбачають у діях,
а точніше бездіяльності вла-
ди щодо проблем СхідГЗК
умисне знищення підприєм-
ства для подальшої його
приватизації.

Голова профкому Но-
вокостянтинівської шахти
Олександр Зовва розповів,
що на Новокостянтинівське
родовище покладалися ве-
ликі надії, що розвиток
Новокостянтинівської шахти
компенсує не тільки ресурси

шахт, що мають бути виведе-
ні з виробництва, а й забез-
печить роботою вивільнених
з них працівників. СхідГЗК —
єдине в Україні урановидо-
бувне підприємство, на яко-
му працює 4,5 тисячі людей.
Його називали флагманом
української економіки, сьо-
годні комбінат більше схо-
жий на «Титанік». Була надія
на Новокостянтинівське ро-
довище, тут на 50 років запа-
су урану нашим атомним
станціям. З урахуванням
програми будівництва нових
блоків АЕС цей уран буде
затребуваний. Але Новокос-
тянтинівська шахта розбу-
довується вже 40 років! А
Смолінська шахта закрива-
ється. Що робити тисячам
працівників, які б могли бу-
ти задіяні на Новокостянти-
нівському руднику?»

Олександр Зовва попро-
сив делегатів Пленуму під-
тримати колектив гірників,
«який уміє і хоче працювати».

Пленум підтримав недо-
віру до в.о. генерального
директора Антона Бендика.
Своїм рішенням запропону-
вав звернутися до РНБО,
інших органів державного
управління. Якщо волевияв-
лення колективу не буде за-
доволене, наступний крок —
солідарна акція протесту під
стінами Кабміну.

На Пленумі було також
порушено питання корпо-
ратизації ДП НАЕК «Енер-
гоатом». Заступник Голо-
ви Атомпрофспілки Павло
Прудніков поінформував,
що процес цей, різні варіанти
законів про корпоратизацію
«Енергоатома» фахівці Атом-
профспілки розглядали ще з
2003 року. «Особливу «проф-
спілкову хвилю» було підня-
то 2016 року з появою  про-

єкту закону України «Про
особливості корпоратизації
державного підприємства
«Національна атомна енер-
гогенеруюча компанія «Енер-
гоатом». Там було безліч
підводних каменів. До сьо-
годнішнього законопроєкту
і в НАЕК, і в Міненерго є
зауваження, а в Атомпроф-
спілки — їх дуже багато. Пе-
редусім вони стосуються пе-
редачі у державну власність
об’єктів АЕС, що безпосе-
редньо не пов’язані з вироб-
ничою діяльністю ядерної
установки: ремонтні підроз-
діли, пральні, їдальні, інші
допоміжні цехи. Тому цей
текст проєкту нас не влашто-
вує. Ми вимагаємо передачу
цілісним майновим комплек-
сом, збереження колективу і
динаміки зростання заробіт-
ної плати».

На Пленумі було роз-
глянуто стан фінансування
державних програм Чорно-
бильської зони відчуження.
Представник Атомпроф-
спілки в Чорнобильсь-
кій об’єднаній організації
профспілки Микола Тете-
рін назвав це питання «з
бородою», бо порушується
воно протягом тривалого
часу. «Сьогодні ситуація така,
що немає грошей на зарпла-
ту, на виплати до Пенсійного
фонду, на опалення тощо».
Микола Тетерін розповів про
дії Атомпрофспілки, унаслі-
док яких профільне Мініс-
терство захисту довкілля та
природних ресурсів усе ж
таки звернулося до Мініс-
терства фінансів про необ-
хідність додаткових у 2021
році 305 мільйонів гривень.
Питання розглядалося на
базі колективного листа Чор-
нобильської об’єднаної ор-
ганізації Атомпрофспілки.

Плідна робота та конструктив
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Існування профспілкового руху в Україні — це ознака рівня цивілізованості держави

ФОРУМ АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

(Закінчення
Початок на 1-й стор.)

Відправлено звернення та-
кож профільному комітету
Верховної Ради. За словами
Миколи Тетеріна, ситуація у
2022 році може бути ще
гіршою, оскільки Кабінет Мі-
ністрів прийняв постанову
«Про проєкт бюджету на
2022 рік», за якою фінансу-
вання на виконання програм
підприємствами зони відчу-
ження залишається на рівні
поточного року.

Невтішна ситуація з фі-
нансуванням державного
підприємства «Чорнобильсь-
ка АЕС». Голова профкому
ЧАЕС Богдан Сердюк пові-
домив, що із затверджених
2,2 млрд грн надійшло 1
млрд 365 тисяч гривень. Це
фінансування на рівні 65 від-
сотків. Він також зазначив:
«Вражає цинізм влади, бо
напередодні 35-х роковин з
дня аварії на ЧАЕС з фінансу-
вання ро-біт на атомній елек-
тростанції зняли 10 мільйонів
на заходи з відзначення ро-
ковин, ми до цього часу шу-
каємо можливості повернути
ці кошти. Сьогодні держава
знаходить гроші на турис-
тичну діяльність, називаючи
розвиток туризму чи не най-
важливішим напрямом ро-
боти у зоні відчуження».

Юрист Атомпрофспіл-
ки Олександра Кравчук
розповіла про законопроєк-
ти від влади, яка продовжує
наступ на права працівників.

«Законопроєкт №5887 —
це не перша спроба втрути-
тись у роботу Фонду соціаль-
ного страхування. Суть про-
єкту закону — посилення
впливу держави у керівниц-
тві Фонду держстрахування.
Держава хоче повністю лікві-
дувати паритетність сторін.
Це є порушенням Конвенції
67 МОП, де чітко вказано, як

мають захищатися інтереси
застрахованих осіб».

Інший проєкт закону —
№5388 — надзвичайно об-
межує права працівників,
нівелює роль профспілок
у захисті їхніх прав. Тому
7 жовтня Федерація проф-
спілок України проводить
акцію протесту, в якій бра-
тимуть участь члени Атом-
профспілки.

Делегати Пленуму приві-
тали з ювілеєм головного фа-
хівця з фізкультурно-масової
роботи відділу організаційної
роботи ЦК Атомпрофспілки
Миколу Меркушева.

Цього ж дня відбулася
презентація настільної гри
Атомпрофспілки «Реінкар-
нація».

Третій день Форуму
розпочався 26 вересня із
панельної дискусії з оп-
тимістичною назвою «Про
позитивні кейси Атом-
профспілки».

Спікерами з означено-
го питання були запрошені
голови профкомів Націо-
нальних природних парків
України «Карпатський» та
«Північне Поділля» Ігор Куп-
чак та Сергій Тимкевич.

Нині до дружньої проф-
спілкової сім’ї атомників вхо-
дить 17 Національних при-
родних парків України. НПП
«Карпатський» у складі Атом-
профспілки уже понад 20 ро-
ків, НПП «Північне Поділля»
лише два роки. Але проф-
спілкові колективи цих орга-
нізацій — справжні лідери в
обстоюванні прав працівни-
ків. Саме про те, як боролися
спілчани за своє право на
нормальну роботу і позитив-
ний клімат у колективах, в
одному випадку з адекват-
ним керівником, в іншому —
без керівника з диктатор-
ськими замашками, розпові-
ли делегатам Форуму голови
профкомів Ігор Купчак та Сер-
гій Тимкевич. Йшлося про
акції протесту, про численні
звернення до профільного
міністерства. І завжди відчу-
вали у цих колективах друж-
нє плече Атомпрофспілки.
(Детальнішу інформацію про
боротьбу колег-спілчан та
про ці колективи буде оп-
рилюднено в «Атомнику
України» та на інформацій-
них ресурсах Атомпрофспіл-
ки у соціальних мережах).

Про ґендерну політику
підприємств атомної галу-

зі у наступній панельній дис-
кусії говорили начальник від-
ділу роботи з громадськістю
ДП НАЕК «Енергоатом» Ре-
ната Яресько, голова органі-
зації молоді ППО ВП «Запо-
різька АЕС» Сергій Мошнік та
членкиня ґендерної комісії
ЦК Олена Прокопенко. 

«Про місце молодого
працівника на підприєм-
ствах атомної енергетики
та промисловості» йшлося
у виступах Тетяни Соловіць-
кої та Христини Левченко з
організації молоді ППО ВП
ЗАЕС, своїм баченням про-
блеми під час цієї панельної
дискусії поділилися заступ-
ники генерального директо-
ра з персоналу Вячеслав
Губа (ВП ЮУАЕС) та Богдан
Шмигельський (ВП ХАЕС).

З цікавими презентація-
ми, емоційною і змістовною
була й панельна дискусія
про напрями роботи Ор-
ганізації молоді Атомпроф-
спілки. Лідери молоді пер-
винних профспілкових орга-
нізацій усіх майданчиків АЕС
та Дирекції ДП НАЕК «Енер-
гоатом» Михайло Костю-
ченко (ЮУАЕС), Сергій Мош-
нік (ЗАЕС), Гінтарія Падун
(ЧАЕС), Григорій Панасюк

(ХАЕС), Євгеній Бураков
(РАЕС) та Ганна Заєць (Ди-
рекція) цікаво розповіли про
іміджеві заходи у своїх ко-
лективах, про фізкультур-
но-спортивну, шефську, ін-
формаційну роботу тощо.

«Ми — молодіжна профспіл-
кова сім’я, ми робимо одне
одного кращими, тому дося-
гаємо того, що плануємо», —
такий лейтмотив усіх виступів.

Прес-служба
Атомпрофспілки

Плідна робота та конструктив

СЕМІНАР-ФОРУМ З ҐЕНДЕРНОЇ РІВНОСТІ

Для ДП НАЕК «Енергоатом», як
найбільшого виробника електро-
енергії в країні та одного з най-
більших роботодавців в енерге-
тиці, підписання першої в Україні
Декларації бізнесу задля ґендерної
рівності та запобігання домашньо-
му насильству є важливим кроком
на шляху до розвитку та вдоскона-
лення наявних у Компанії практик,
спрямованих на створення гідних
умов праці. Тому «Енергоатом» та
WIN Ukraine започаткували програ-
му «Професійний розвиток жінок в
атомній енергетиці», основною ме-
тою якого є дотримання основних
принципів і реалізація завдань ґен-
дерної політики Компанії.

Запорізька АЕС стала черговим
майданчиком після ХАЕС та РАЕС,
на якому відбувся семінар-форум
на тему професійного розвитку
жінок в атомній енергетиці. Оскіль-
ки динамічне зростання будь-якої
компанії сьогодні неможливе без
забезпечення рівних прав для жінок
та чоловіків, подібні заходи вкрай
важливі, наголошували учасники.
В атомній галузі цьому питанню
завжди приділялася увага.

«На Запорізькій АЕС працюють
3738 жінок, що становить 33% від
чисельності персоналу. Серед про-
мислово-виробничого персоналу
налічується 2750 жінок (30%). Се-
ред непромислового — 988 (46%).
Серед оперативного персоналу
працюють 297 жінок (18%). Керівні
посади обіймають 183 жінки (12%).

Наша Компанія створює умови
для забезпечення рівних прав жі-
нок та чоловіків. Це стосується пра-
цевлаштування, участі у вирішенні
економічних та соціальних питань.
Впевнений, що сьогодні ми зро-
бимо значний внесок у виконання
завдань Ґендерної політики ДП
НАЕК «Енергоатом» і сподіваюся на
подальший розвиток цієї платфор-
ми», — зазначив в.о. генерального
директора Запорізької АЕС Дмит-
ро Вербицький під час відкриття
форуму. 

«До кадрового резерву зара-
ховано понад 2130 осіб, серед
них 506 жінок (24%). Керівни-
ками вищої ланки є 5 жінок, серед-
ньої — 80, низової — 420, — про-
довжив статистику в.о. заступника
генерального директора з персо-
налу Олександр Штатський. —
Дівчата ЗАЕС беруть участь у ба-
гатьох заходах, перемагають у
конкурсах професійної майстер-
ності. Щороку зростає кількість
жінок-спортсменок, які представ-
ляють ЗАЕС на спортивних за-
ходах ДП НАЕК «Енергоатом» та
фестивалі робочого спорту в
Болгарії».

Участь у семінарі взяли пред-
ставниці практично всіх підрозді-
лів ЗАЕС. Програма складалася з
двох частин. Перша передбачала
виступи експертів і амбасадорів
«WІN Ukraine», представників Між-
народного агентства з атомної
енергії, Атомпрофспілки. Говори-

ли про світові тенденції з питання
ґендерного балансу, наявні сте-
реотипи. 

Так, МАГАТЕ до 2035 року має
намір збільшити кількість жінок
серед професійних працівників до
53%. Адже вважається, що жіночий
фаховий підхід урізноманітнює
стратегії щодо вирішення виробни-
чих завдань, покращує процес при-
йняття рішень, веде до ефектив-
ності підприємства. 

«Місія організації WIN Ukrai-
ne — об’єднати професіоналів
галузі жіночої та чоловічої статі
попри стереотипи, що атомна
сфера суто чоловіча. А також —
сприяти становленню ґендерного
балансу згідно з сучасними світо-
вими тенденціями», — розповіла
на заході директорка з міжнарод-
ного співробітництва та регіо-
нального розвитку WIN Ukraine
Наталія Клос. За її дослідження-
ми, підсвідомо чоловіки вже під-
тримують ґендер, бо історично
вважають жінку берегинею, з при-
таманними їй такими якостями,
як надійність, безпека, турбота
та уважність. До того ж жінки
становлять більшість населен-
ня України — 22 528 292 (проти
19 455 272 чоловіків), а також —
більшість економічно активного
населення (14 713 803 жінки про-
ти 13 754 231 чоловіка). Та чомусь
і досі існує ґендерна різниця у
професійній реалізації. Є над чим
працювати й атомній енергетиці.

Поки що, за словами Павла Оле-
щука, прес-секретаря Атомпроф-
спілки, жінки програють у рівності
чоловікам. Щоб виправити цю си-
туацію, тепер через профспілки на
своїх майданчиках жінки можуть
вказати на ті аспекти, що заважа-
ють їм комфортно працювати чи
професійно розвиватися.

А що ж на ЗАЕС? Спеціально до
форуму група соціальної діагнос-
тики УПРП ЗАЕС зробила опитуван-
ня серед 1334 співробітників (90% з
них — жінки). За результатами
дослідження, ґендерний баланс на
станції важливий для 75% опитува-
них, і кожна четверта жінка бачить
напрями для вдосконалення в
цьому питанні. Хоча 50% опитаних
зауважили, що при працевлашту-
ванні роботодавець звертає увагу
не на стать, а на професіоналізм
працівника, при побудові кар’єри
на підприємстві жінки все ж відчу-
вають деяку нерівність. 57% фа-
хівчинь прагнуть професійного
зростання, але лише 39% з них
бачать для цього можливості, бо
для кар’єрного просування та фі-
нансового заохочення жінкам по-
трібно зробити більший обсяг ро-
боти, ніж чоловікам, тощо. 

Ще одне дослідження, вико-
нане членом Атомпрофспілки та
профкому, інженером-дефектос-
копістом СКМ Оленою Прокопенко
в рамках паралельного проєкту
«Ge4U: Ґендер для профспілок в
енергетиці», реалізацію якого по-
кладено на первинну профспілкову
організацію. Вже розроблено Ко-
декс етики та ґендерної рівності,
наразі чекаємо на інформаційну
кампанію. Друга, мотивуюча, час-
тина форуму мала практичні зав-
дання, спрямовані на розвиток
лідерства. 

«Голос висококваліфікованих
працівниць почуто і враховано. По
закінченні проєкту пропонуємо
спільно із профспілками розробити
пропозиції щодо ґендерного ба-
лансу для внесення до Колектив-
ного договору ДП НАЕК «Енерго-
атом», — каже начальник відділу
роботи з громадськістю Депар-
таменту з комунікації ДП НАЕК
«Енергоатом» Рената Яресько.

Ірина ГОРТЕНКО

Рівні права — запорука розвитку

Організаторами проєкту «Професійний розвиток жінок в атомній
енергетиці» стали ДП  НАЕК «Енергоатом», ГО «Women in Nuclear
Ukraine» і Професійна спілка працівників атомної енергетики та про-
мисловості України. ЗАЕС — уже третій майданчик, на якому експер-
ти з ґендерної тематики поспілкувалися з жінками-енергетиками.

Незважаючи на жорстку пози-
цію, висловлену 21 вересня 2021
року на засіданні Парламенту
представниками профспілок у Вер-
ховній Раді України — народними
депутатами України Івченком В.Є.,
Рудиком С.Я. та Волинцем М.Я., а
також іншими народними депута-
тами України, проти прийняття про-
єкту Закону України «Про внесення
змін до деяких законодавчих актів
України щодо дерегуляції трудо-
вих відносин» (реєстр. №5388), за
рахунок голосів провладної біль-
шості (240 голосів) цей законо-
проєкт було прийнято у першому
читанні.

Проти нього виступили 23, а утрима-
лися чи не голосували 113 народних
депутатів України.

Також, незважаючи на заперечення,
висловлені деякими народними депута-
тами України проти прийняття проєкту
Закону України «Про внесення змін до
деяких законодавчих актів щодо ефек-
тивності використання коштів соціаль-
ного страхування» (реєстр. №2743),
його прийнято за основу за рахунок
голосів провладної більшості (243
голоси).

Проти законопроєкту виступили 56,
а утрималися чи не голосували 80
народних депутатів України.

Отже, позицію СПО об’єднань проф-
спілок та міжнародних профспілкових
організацій щодо недопущення при-
йняття законопроєктів, які порушують
фундаментальні права людини, звужую-
чи трудові права працівників та нівелюю-
чи правозахисну функцію профспілок,
так і не було почуто.

Відповіддю профспілок владі
мають стати солідарні дії щодо про-
ведення в м. Київ 7 жовтня 2021 ро-
ку у Всесвітній день дій за гідну
працю широкомасштабної попе-
реджувальної всеукраїнської акції
протесту профспілок проти просу-
вання владою таких законодавчих
ініціатив!

Олексій КОРЕЦЬКИЙ

Відповіддю владі —
солідарні дії профспілок

БОРОТЬБА ТРИВАЄ
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

ЗАХИСТИМО ТИХ, ХТО ЗАХИЩАЄ НАС!

ДАРИ ОСЕНІ

НОВИНИ ХАЕС

Передача відремонтова-
них машин відбулась у колі
працівників автотранспор-
тного господарства (АТГ)
ЮУАЕС, представників адмі-
ністрації, профспілки підпри-
ємства та військових. «Хочу
висловити щиру подяку во-
лонтерам від усього колек-
тиву Южно-Української АЕС
за золоті руки. Треба ма-
ти велике щире серце, аби у
вільний від роботи час ре-

монтувати цю техніку. Ни-
ні на такі вчинки здатен не
кожен. Окремо хочу подя-
кувати військовим 79-ї ок-
ремої десантно-штурмової
бригади за те, що Мико-
лаївська область живе під
мирним небом», — сказав го-
лова профспілкового коміте-
ту ЮУАЕС Сергій Снітков.

Над відновленням техні-
ки у позаробочий час пра-
цювала бригада із семи
автотранспортників. У бро-
нетранспортері, який при-
тягнули ще в березні, було
відновлено двигуни, зчеп-
лення, гальмівну систему,
акумулятори, електричну
проводку. Пожежний авто-
мобіль доправили пізніше,
але і його довелося реаніму-
вати майже повністю. Аби
впевнитися в якості влас-
ної роботи, волонтери АТГ
навіть обкатали транспорт.
Тож подяки від 79-ї окремої
десантно-штурмової брига-
ди її представники вруча-
ли справді від щирого серця.

Їх отримали генеральний ди-
ректор АЕС, голова проф-
спілки, керівник АТГ, колектив
благодійного фонду «Миро-
творець» та троє слюсарів,
які ремонтували техніку. 

«Ви знаєте, дуже приєм-
но усвідомлювати і знати, що
ми не самі, що у нас є допо-
мога і є до кого звернутися.
Дякую всьому колективу
Южно-Української АЕС за
вашу роботу і за підтримку.
Це неабияк важливо, це на-
дихає морально, додає фі-
зичних сил і наснаги. Нашу
країну ми захищаємо разом
з вами», — наголосив пред-
ставник 79-ї ОДШБр, майор
Анатолій Дуда.

Ці машини аж ніяк не
перші, що відновлені руками
автотранспортників Южно-
Української АЕС. З часів ро-
сійської агресії на сході во-
лонтери з АТГ поставили на
колеса понад 170 одиниць
військової техніки. Однак по-
ки триває війна, потреба в ре-
монті машин залишається.

Ще дві військові машини
передали представникам 79-ї окремої десантно-штурмової бригади волон-тери-
автотранспортники Южно-Української АЕС. Цього разу на колеса поставили БТР-70
та пожежну машину. 

ЗАСЛУЖЕНЕ ЗВАННЯ

Керівництво Хмельницької АЕС не просто декларує
принцип здорового способу життя в колективі, а й створює
умови для всіх охочих підтримувати себе у гарній фізичній
формі. Нещодавно на території проммайданчика та Центру
ділових зустрічей з’явилися спортивні тренажери, де під
час перерви у трудовому графіку працівник має можливість
навантажити фізичними вправами ті групи м’язів, що не
задіяні у його повсякденній роботі. 

Замість так званого перекуру є можливість підбадьоритись
на турніку чи паралельних брусах, покращити функціонування
організму за рахунок фізичних вправ, позмагатись із колегами у
підтягуванні чи присіданні  з навантаженням. 

Давно відомо, що зміна форм діяльності з розумової на
фізичну і навпаки дає гарний результат у настрої, допомагає зні-
мати стреси, сприяє кращому та ефективнішому виконанню
службових обов’язків.

Спортивні тренажери розміщені поряд з об’єднаним допо-
міжним корпусом ХАЕС, де перебуває інженерно-технічний пер-
сонал найчисельнішого на підприємстві енергоремонтного під-
розділу.

ПРОЩАЙ, КРАСНЕ ЛІТО
Уже задимів небокрай
Осіннім холодним туманом.
Прощай, красне літо, прощай
З волошками й сонячним ланом.
Прощай, красне літо, прощай
З квітучим теплом і медами,
Ти нас зігрівало, мов рай
І ласка рідненької мами.
Прощай, красне літо, прощай,
Вже осінь іде із грибами.
Запалить вона зелен-гай
І світлу красу кольорами.
Покличе у даль журавлів
Ця осінь, як голос трембіти,
І красного літечка спів
Їм буде у крилах бриніти.
І ми пригадаєм у снах 
Те літо ясне, що минуло,
Що зникло в крутих небесах
І днів золотих не вернуло.
А хто з нас не любить тепла
І сонця в саду й над лугами,
Та вже, як ріка, потекла
Осіння пора берегами.
Вона вже не може зігріть
Отак, як зігріло нас літо,
Хоч буде кохання і цвіт
В калинові дзвони розлито.

Олександр ДЕМИДЕНКО

Ось такий їстівний майже півторакілогра-

мовий сюрприз осені  в руках працівника

ЦК Атомпрофспілки Валерія СІПЄЄВА.

Вдалого тихого полювання усім нам!

Замість перекуру…

Таке звання присвоє-
но Заслуженому трене-
ру України, тренеру-ви-
кладачу з веслування
на байдарках та каное
вищої категорії дитя-
чо-юнацької спортив-
ної школи спортивно-
оздоровчого комплексу
Запорізької АЕС — Сер-
гію Снежку.

З 1988 року він має
звання «Майстер спорту
СРСР з веслування на
байдарках та каное». З
2016-го є Заслуженим
тренером України.

За час роботи трене-
ром-викладачем Сергій
Снежко підготував Заслу-
женого майстра спорту
України, майстра спор-
ту України міжнародного
класу, сімнадцять майст-
рів спорту України, бага-
тьох кандидатів у майстри
спорту України та безліч
спортсменів із спортивно-

масовими розрядами. Ви-
хованці Сергія Снежка ба-
гаторазово ставали пе-
реможцями та призерами
чемпіонатів і кубків світу,
Європи, міжнародних тур-
нірів, чемпіонатів та кубків
України. 

Серед його вихован-
ців — чотириразова чем-
піонка світу, чотириразо-
ва чемпіонка Європи з
веслування на байдарках
та каное Людмила Бабак і
чемпіон світу та Європи
Денис Давидов.

«Почесний громадянин Енергодара»

Транспортний цех Хмельницької АЕС поповнився дво-
ма легковими електромобілями «Hyundai IONIQ Electric»
2021 року випуску. 

Майже рік Хмельницька АЕС для перевезення персоналу
використовує електромобіль попереднього року випуску, який
було передано ДП НАЕК «Енергоатом».

Новіші моделі можуть долати відстані понад 300 км, на відмі-
ну від попереднього, із запасом ходу 200 км. Заряджаються
автомобілі від побутової розетки.

Окрім значної економії, автомобілі надійні, комфортні та
зручні у керуванні, зазначають водії транспортного підрозділу.
Обслуговування таких автомобілів обходиться в меншу суму, ніж
витрати на експлуатацію та підтримку справного стану бензино-
вих або дизельних машин. Вкрай важливою перевагою електро-
мобілів є їх екологічність.

Екологічний автотранспорт
За результатами засідання конкур-

сної комісії з визначення переможців
обласного конкурсу було обрано 48 кра-
щих чоловіків-переможців. Перемогу у
номінації «Батько-волонтер» одержав
Дмитро Гортенко, начальник зміни турбін-
ного відділення експлуатаційного підроз-
ділу ВП «Запорізька АЕС». Виховує дочку
та сина. Окрім професійного виконання
обов’язків на атомній станції, Дмитро
постійно займається громадською та
волонтерською діяльністю, допомагає
іншим. 5 років тому увійшов до активного
складу громадської організації «Пере-
дова». Він один з перших енергодарців,
хто потурбувався про забезпечення бій-
ців у зоні АТО всіма необхідними речами.

Дмитро Гортенко — «Батько року»
Працівник Запорізької АЕС отримав почесне звання «Батько року» у номі-

нації «Батько-волонтер». Загалом у конкурсі взяли участь 70 чоловіків у 17
номінаціях.

У місті Белград (Республіка
Сербія) завершилися перші Все-
світні учнівські спортивні ігри
серед спортсменів U 15, участь в
яких взяло понад 2500 спорт-
сменів з 35 країн світу. Резуль-
татом виступу учнівської збір-
ної команди України з 15 видів
спорту стало перше загальноко-
мандне місце! Українські хлопці
та дівчата завоювали на цих
змаганнях 148 медалей: 69 зо-
лотих, 42 срібних, 37 бронзових!

Як уже повідомляв «Атомник
України», представники Южноук-
раїнська стали також учасниками
цього дійства. Вихованці відділу
розвитку дитячого та юнацького
спорту СК «Олімп» УСО Шульга
Микита, Захарченко Олексій та
Балог Владислав у складі збірної
команди України захищали спор-
тивну честь нашої держави!

Микита виборов срібло в зма-
ганнях з греко-римської боротьби,
Олексій та Владислав досить гідно
представили нашу країну в змаган-
нях зі спортивного орієнтування,
увійшовши до десятки найкращих
спортсменів світу своєї вікової
категорії!

Але найприємнішою новиною
для всієї нашої країни та всіх дитя-
чих тренерів держави стало те, що
під час проведення Всесвітніх уч-
нівських спортивних ігор у Сербії
було прийнято рішення, що вперше
в історії учнівського спорту Украї-
на буде приймати чемпіонат світу з
футболу серед школярів та зимову
Всесвітню Гімназіаду 2023!

Катерина СПАНЧАК

ВСЕСВІТНІ УЧНІВСЬКІ
СПОРТИВНІ ІГРИ

Гідна перемога


